
PROTOKÓŁ nr XXIV/2017 

 

z XXIV Sesji Rady Gminy Granowo, która odbyła się w dniu 27 marca 2017 r. w sali Urzędu 

Gminy w Granowie. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 27 marca 2017 r. o godz. 13
00

. 

Zakończono w dniu 27 marca 2017 r. o godz. 14
10

. 

Na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji wzięło udział 13 radnych. 

 

Radni nieobecni nieusprawiedliwieni:  - 

Radni nieobecni usprawiedliwieni:    

1. Wanda Śron 

2. Marian Kaczmarek 

Spoza Rady udział w sesji wzięli: 

1. Zbigniew Kaczmarek -  Wójt Gminy 

2. Hanna Kaczmarek  -  Sekretarz Gminy 

3. Agnieszka Chojnacka  -  Skarbnik Gminy 

4. Zaproszeni goście  -  wg listy obecności 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a) dostosowania sieci szkoły podstawowej i gimnazjum do nowego ustroju 

szkolnego; 

b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grodziskiemu; 

c) zmiany uchwały budżetowej na rok 2017; 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie sesji.  
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji: 

1. Uchwała Nr XXIV/165/2017. 

2. Uchwała Nr XXIV/166/2017. 

3. Uchwała Nr XXIV/167/2017. 

4. Uchwała Nr XXIV/168/2017. 
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Przebieg obrad XXIV Sesji Rady Gminy Granowo 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Stefan Bielawski otworzył posiedzenie, powitał  

Wójta Gminy Pana Zbigniewa Kaczmarka, radnych i wszystkich zaproszonych gości.  

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski stwierdził na podstawie listy obecności,  

że udział w posiedzeniu bierze 13 radnych, a zatem Rada jest władna do podejmowania 

uchwał. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista zaproszonych 

gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, powitanie radnych, gości i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku dziennego sesji. 

3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a) dostosowania sieci szkoły podstawowej i gimnazjum do nowego ustroju 

szkolnego; 

b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grodziskiemu; 

c) zmiany uchwały budżetowej na rok 2017; 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Granowo. 

7. Wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie sesji.  

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

 

Ad. 3. Przypomnienie najważniejszych tematów i przyjęcie protokołu z poprzedniej 

sesji. 

  

 W dalszej kolejności Przewodniczący przedstawił najważniejsze tematy z XXIII sesji 

Rady Gminy Granowo, która odbyła się dnia 27 lutego 2017 r. 
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 Protokół Nr XXIII/2017 z XXIII sesji Rady Gminy Granowo wyłożony był do wglądu  

w biurze rady.  

 Radni nie wnieśli uwag do treści protokołu, wobec czego Przewodniczący Rady Stefan 

Bielawski poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie. 

Nad przyjęciem protokołu Nr XXIII/2017 głosowało 13 radnych: 

- przyjęcie projektu – 13; 

- głosy przeciwne – 0; 

- wstrzymało się – 0. 

 Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

 Wójt Zbigniew Kaczmarek przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym, które stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 Radny Andrzej Kaczmarek zapytał, o co dokładnie chodzi z fermą fotowoltaiczną? – 

Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że chodzi o uzyskanie taniej energii, a dokładnie 

energii słonecznej. Przy oczyszczalni ścieków w Granowie posiadamy teren o powierzchni  

2 ha, na którym mogłaby powstać ferma. Chcemy, aby ferma fotowoltaiczna zasilała 

oczyszczalnię. Planujemy złożyć projekt w WRPO. Interesowaliśmy się też przedstawieniem 

takich możliwości osobom fizycznym, ale w naszym województwie nie ma tanich 

programów.  

 Radny Jacek Bresz poinformował, że znalazła się osoba, która chciałaby kupić działkę  

w Strzępiniu. Czy sprzedaż tej działki musi odbyć się drogą przetargową? – Wójt Gminy 

Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że na sprzedaż działki w Strzępiniu musi być ogłoszony 

przetarg. Przy okazji ogłoszenia przetargu, można połączyć sprzedaż działki w Stzępiniu  

ze sprzedażą działki w Granówku. 

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski oddał głos przedstawicielowi 

Komendy Powiatowej Policji w Grodziski Wielkopolskim asp. Łukaszowi 

Zwierzchowskiemu, który pracuje w Wydziale Prewencji. Asp. Łukasz Zwierzchowski 

poinformował, że nie jest w stanie odpowiedzieć na każde pytanie, ale postara się zdobyć 

potrzebne informacje. 

 Dyrektor Szkoły w Bielawach pan Karol Gidaszewski poinformował, że w godzinach 

popołudniowych przy szkole w Bielawach pojawia się młodzież, która pozostawia po sobie 
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rozbite butelki. Dyrektor Szkoły w Bielawach pan Karol Gidaszewski poprosił o częstsze 

patrole. 

 Radna Krystyna Kasperek zapytała o remontowany chodnik przy ul. Poznańskiej. Jadąc 

samochodem ul. Szkolną przed skrzyżowaniem z ul. Poznańską, znajduje się znak 

informujący o przejściu dla pieszych i rowerzystów. Natomiast nie ma takiego znaku na 

chodniku.  

 Czy w przyszłości taki znak pojawi się także na chodniku? – Asp. Łukasz 

Zwierzchowski odpowiedział, że nie widział projektu ścieżki pieszo-rowerowej. Każdy 

projekt opiniowany jest przez Wydział Ruchu Drogowego. Asp. Łukasz Zwierzchowski 

poinformował, że zanotował pytanie i postara się uzyskać na nie odpowiedź.  

 

Ad. 5. Interpelacje i oświadczenia radnych. 

 

 Brak. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie: 

a) dostosowania sieci szkoły podstawowej i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego; 

 

 Sekretarz Gminy Hanna Kaczmarek omówiła projekt uchwały. Miesiąc temu radni 

podejmowali uchwałę podobną do niniejszej uchwały, z tą różnicą, że uchwała z ostatniej 

sesji była projektem. Ponadto, podejmowana dzisiaj uchwała podlega publikacji w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Uchwała z ostatniej sesji uzyskała pozytywną 

opinię Wielkopolskiego Kuratora Oświaty. 

 Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski odczytał opinię Wielkopolskiego 

Kuratora Oświaty, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Henryk Pawlak zauważył, że uchwała wchodzi w życie w 2017 r., ale dlaczego na 

okres dwóch lat? – Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że uchwała obejmuje okres 

dwóch lat, dopóki gimnazja nie zostaną całkowicie zamknięte.  

Radna Krystyna Kasperek poinformowała, że odda głos przeciwny, ponieważ nie zgadza 

się z takim sposobem wprowadzania reformy oświaty. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 13 obecnych radnych: 

- przyjęcie projektu – 11; 

- głosy przeciwne – 2; 
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- wstrzymało się – 0. 

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XXIV/165/2017 w sprawie dostosowania 

sieci szkoły podstawowej i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego stanowi załącznik nr 5 

do protokołu. 

 

b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grodziskiemu; 

 

 Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek omówił projekt uchwały. Tego typu uchwała 

podejmowana jest każdego roku. W projekcie uchwały zapisane są trzy zadania, na realizację 

których przekazujemy pomoc finansową Powiatowi Grodziskiemu. Do wymienionych zadań 

należy dopisać również zadanie dotyczące budowy chodnika w Kubaczynie.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie zgłoszono pytań. 

Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Nad projektem uchwały głosowało 13 obecnych radnych: 

- przyjęcie projektu – 13; 

- głosy przeciwne – 0; 

- wstrzymało się – 0. 

Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XXIV/166/2017 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Grodziskiemu stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

c) zmiany uchwały budżetowej na rok 2017; 

d) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Granowo; 

 

 Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka omówiła projekt uchwały. Do projektu uchwały 

budżetowej wprowadza się następujące zmiany: 

 - na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego z dnia 21 lutego 2017 r.  

nr FB-I.3111.25.2017.8 w sprawie zwiększenia planu dotacji celowych, zwiększa się dochody  

i wydatki w dziale 855, rozdz. 85503 o kwotę 71 zł z przeznaczeniem na realizację zadań 

związanych z przyznawaniem Karty Dużej Rodziny wynikających z ustawy o Karcie Dużej 

Rodziny.  

 - na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego z dnia 7 marca 2017 r.  

nr FB-I.3111.58,2017.8 zwiększa się plan dotacji celowych na rok 2017 w dziale 600, rozdz. 

60016 o kwotę 548 398 zł, środki przeznaczone na dofinansowanie w ramach programu 

wieloletniego pn. „Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 
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2016-2019” zadania „Przebudowa drogi gminnej nr 534526P (ulica Powstańców 

Wielkopolskich) w Granowie”.  

 - na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego z dnia 20 marca 2017 r.  

nr FB-I-3111.71.2017.8, zwiększa się plan dotacji celowych na rok 2017 w dziale 801,  

rozdz. 80104 o kwotę 216 756 zł, środki przeznaczone są na realizację zadań własnych w 

zakresie wychowania przedszkolnego za okres od stycznia do grudnia 2017 r.  

 - na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego z dnia 22 marca 2017 r. zwiększa się 

plan dotacji celowych na rok 2017 w dziale 854, rozdz. 85415 o kwotę 4 555 zł, środki 

przeznaczone są na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów w okresie od stycznia do czerwca 2017 roku.  

 - w związku z niewykorzystaniem środków niewygasających roku 2016 na zadanie 

związane z remontem chodnika przy ulicy Poznańskiej w Granowie, zwiększa się dochody 

rozdz. 75818 – Różne rozliczenia  w wysokości 290 000 zł.  

 - w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej dokonuje się korekty planu dochodów              

w dziale 855 – Rodzina,  w paragrafach związanymi z odsetkami.  

 - zwiększa się wydatki majątkowe o kwotę 1 006 756 zł z przeznaczeniem na następujące 

zadania:  

 - 500 000 zł. – budowa kanalizacji sanitarnej – Separowo; 

 - 100 000 zł – udzielenie pomocy finansowej powiatowi Grodziskiemu na zadania 

 związane z budową chodników przy drogach powiatowych na terenie gminy Granowo; 

 - 136 756 zł. – budowa ulicy Długiej etap I; 

 - 40 000 zł. – rekultywacja gminnego składowiska odpadów komunalnych;  

 - 30 000 zł. – oświetlenie ulic w Granowie; 

 - 50 000 zł. – budowa kanalizacji deszczowej na osiedlu przy ulicy Kościańskiej  

w Granowie; 

 - 150 000 zł. – przebudowa drogi gminnej – ulica Sportowa w Granowie.  

 Ponadto w wydatkach majątkowych na podstawie podjętej uchwały zebrania wiejskiego 

sołectwa w Bielawach z dnia 7 marca 2017 roku, dokonuje się zmiany przedsięwzięcia - 

sołectwo rezygnuje z budowy chodnika i środki przeznacza na doposażenie placu zabaw wraz 

z budową ogrodzenia.  

 Zwiększa się wydatki bieżące w rozdz. 60016 – drogi publiczne gminne o kwotę                

59 398 zł, z przeznaczenie na zakupy materiałów oraz remonty dróg.  

 W celu prawidłowego funkcjonowania jednostek dokonuje się zmiany planu wydatków 

między paragrafami w dziale – 801 – Oświata i wychowanie.  
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 Radna Krystyna Kasperek zapytała, o co chodzi z przebudową ul. Sportowej  

w Granowie? – Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że chodzi o odcinek chodnika, 

który nie został jeszcze dokończony. 

 Radna Małgorzata Wiśniewska zapytała o kanalizację przy ul. Kościańskiej w Granowie. 

Co będzie zrealizowane z 50 000,00 zł, które przeznaczone są na to zadanie? – Wójt Gminy 

Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że wpisanie tego zadania w budżecie ma na celu 

zasygnalizowanie rozpoczęcie przedsięwzięcia. Początkowo spróbujemy wybudować 

chociażby kolektor.  

 Radna Irena Ratajczak zapytała o kanalizację w Separowie, jakie wysokie będzie 

dofinansowanie? – Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że zadanie będzie 

realizowane dzięki pożyczce w Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 

Maksymalny poziom pomocy to 25 %. 

 Radna Krystyna Kasperek zapytała, skąd wziął się wpis dotyczący podatku od towarów  

i usług VAT w oświacie? – Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka odpowiedziała, że wpis 

ten jest związany z centralizacją VAT-u.  

 Radna Krystyna Kasperek zapytała, czy podatek VAT był już wcześniej odprowadzany 

w oświacie? – Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, że podatek VAT  

nie był wcześniej odprowadzany, ale zmieniły się przepisy i VAT musi być zwracany. 

 Radna Krystyna Kasperek zapytała, skąd takie duże przesunięcia w dziale związanym  

z oświatą i wychowaniem? – Skarbnik Agnieszka Chojnacka wyjaśniła, że ma to związek  

z wypłatą dodatkowych wynagrodzeń rocznych i aktualizacjami w ZFŚS. 

 Dyrektor Szkoły w Bielawach Pan Karol Gidaszewski zapytał, czy coś wiadomo  

w sprawie zapowiedzi Ministra Finansów, dotyczącej subwencji oświatowej z budżetu 

państwa, którą mają być objęte dzieci „zerówkowe”? – Skarbnik Gminy Agnieszka 

Chojnacka odpowiedziała, że nic nie wie w tej sprawie. 

 Skarbnik Gminy Agnieszka Chojnacka omówiła projekt kolejnej uchwały. Zmiany  

w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Granowo wynikają ze zmian w budżecie. 

Zaktualizowano limity wydatków na rok 2017, w związku z realizacją przedsięwzięć 

polegających na budowie oświetlenia ulic w Granowie (zwiększenie o kwotę 30 000,00 zł) 

oraz budowie ulicy Długiej (zwiększenie o kwotę 136 756,00 zł), dostosowując limity 

wydatków do uchwały budżetowej na rok 2017. W kolejnych prognozowanych latach nie 

planuje się żadnych zmian.  
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Przewodniczący Rady Stefan Bielawski poddał pod głosowanie projekty uchwał. 

Nad projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017 głosowało 13 

obecnych radnych: 

- przyjęcie projektu – 13; 

- głosy przeciwne – 0; 

- wstrzymało się – 0. 

 Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XXIV/167/2017 w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2017 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Nad projektem uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Granowo głosowało 13 obecnych radnych: 

- przyjęcie projektu – 13; 

- głosy przeciwne – 0; 

- wstrzymało się – 0. 

 Projekt uchwały został przyjęty. Uchwała Nr XXIV/168/2017 w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Granowo stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 7. Wolne głosy i wnioski. 

 

 Radny Henryk Pawlak zapytał o kwotę pieniędzy zaplanowaną na rekultywację.  

Czy kwota 40 000,00zł wynika z umowy, czy jest to bieżąca potrzeba? Czy w ogóle jest 

podpisana jakaś umowa? – Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek odpowiedział, że już wcześniej 

informował, iż oszacowany jest tylko I etap rekultywacji. Początkowo w budżecie 

zaplanowano kwotę 60 000,00 zł, ale do tego doszedł VAT oraz koszty związane z montażem 

ogrodzenia, oświetlenia i monitoringu, dlatego proponuje się zwiększenie tej kwoty  

o 40 000,00 zł. Będziemy mieć wpływy z Piotrowa, które w znacznym stopniu sfinansują 

rekultywację.  

 Radny Henryk Pawlak zaznaczył, że brał udział w wyjeździe do Piotrowa i zrozumiał,  

że wszystkie koszty związane z rekultywacją zostaną pokryte przez Piotrowo. W siedzibie 

firmy SELEKT dowiedział się o nadwyżce. – Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek 

poinformował, że są to dwa różne zadania. Firmy SELEKT i TONSMEIER to dwa różne 

podmioty. Związek pomaga gminom w przygotowaniu dokumentacji, natomiast 

TONSMEIER ma odpady, które będziemy składować na naszym wysypisku i będziemy  

za to pobierać opłatę. 

 Radny Henryk Pawlak zapytał, czy wszystkie gminy tak postępują? – Wójt Gminy 

Zbigniew Kaczmarek wyjaśnił, że do Związku należy 27 gmin.  
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 Sołtys Separowa Kazimiera Helbig zapytała, kiedy zostanie uruchomiona sygnalizacja 

świetlna przy ul. Poznańskiej w Granowie? – Wójt Gminy Zbigniew Kaczmarek 

odpowiedział, że nie wie, ponieważ to leży w gestii Zarządcy Dróg Krajowych. 

 Sołtys Januszewic Zdzisława Sternal zapytała, kiedy znikną tablice informujące o ptasiej 

grypie? – Kierownik Referatu ds. Infrastruktury Technicznej Gminy, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska wyjaśnił, że Gmina Granowo czeka na pismo od Wojewody. Na razie odwołania 

nie ma. 

 Radny Jacek Bresz poinformował, że w Strzępiniu przeprowadzono kontrolę w kilku 

gospodarstwach. Jeden z rolników został ukarany. 

 Radny Henryk Pawlak przedstawił zaproszenie na piknik rolniczo-ekologiczny  

w Kotowie, który odbędzie się 2 kwietnia 2017 r. Poprosił sołtysów o wywieszenie 

ogłoszenia na tablicach ogłoszeń. 

 Przewodniczący Rady Gminy Stefan Bielawski poinformował, że otrzymał zaproszenie 

na turniej piłki siatkowej.  

 

Ad. 8. Zakończenie sesji. 

 

 Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Stefan Bielawski zamknął obrady 

XXIV sesji VII kadencji Rady Gminy. 

  Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokółowała 

 

Jagoda Kaczmarek 

Przewodniczący Rady Gminy 
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Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności zaproszonych gości. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Opinia dotycząca Uchwały nr XXIII/155/2017 Rady Gminy Granowo z dnia 27 lutego 2017 r. 

w sprawie projektu dostosowania sieci szkoły podstawowej i gimnazjum do nowego ustroju 

szkolnego. 

5. Uchwała Nr XXIV/165/2017 w sprawie dostosowania sieci szkoły podstawowej i gimnazjum 

do nowego ustroju szkolnego. 

6. Uchwała Nr XXIV/166/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Grodziskiemu. 

7. Uchwała Nr XXIV/167/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2017. 

8. Uchwała Nr XXIV/168/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Granowo. 

 


